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Worden festivals een       maatje te groot? Verslag van 
een politiek 
onderonsje
Tom van Kleef
Opinie

,,Hallo Wopke en Sigrid, wat kan ik 
jullie inschenken?”
,,Nou Mark, dat hoor je zo langza-
merhand wel te weten hoor. Sigrid 
wit en ik rood. En omdat het vrij-
dag is en het weekend voor de deur 
staat ook maar een portie bitter-
ballen.”
,,Och Wopke toch. Kun je niets an-
ders bedenken na deze zenuwslo-
pende week dan bitterballen?”
,,Zo voelt het wel aan, Sigrid.”
,,Sigrid en Wopke, zullen wij het 
eens hebben over de toekomst?”
,,Toekomst? Zie jij nog perspectief 
in dit kabinet Mark?”
,,Ik bedoel onze toekomst. Wat zou 
jij na deze kabinetsperiode willen 
gaan doen, Sigrid?”
,,Nou, ik wil wel internationaal aan 
de slag met een opdracht vanuit 
Nederland of de EU.”
,,En jij Wopke?”
,,Mijn ambitie is om voor de VN 
een secretariaat in te vullen, bij-
voorbeeld klimaat, ha ha.”
,,En van jou weten wij allang wat 
jij wilt, Mark.”
,,Oh ja, Sigrid?”
,,Ik had het er pas geleden nog met 
Wopke over. Zodra de ambtster-
mijn van Stoltenberg ten einde 
loopt, is Mark in potentie de eerste 
kandidaat.”
,,Maar dan moet Mark wel minis-
ter-president af zijn, Sigrid. En dat 

impliceert dat 
Rutte 4 moet im-
ploderen.”
,,Verdomd, je hebt 
gelijk, Wopke. De 
ambtstermijn van 
Stoltenberg loopt 
ten einde.”
,,Waar laten wij het 
kabinet op vallen, 
Mark?”
,,Ik stel voor dat wij 
eerst voor onszelf 
op een papiertje 
schrijven wat de 
belangrijkste reden 
voor de kabinetsval 
is. Ondertussen 

schenk ik nog een wijntje in.”
,,En Sigrid, wat is voor jou de reden 
voor de val van het kabinet?”
,,Immigratie.”
,,En jij, Wopke?”
,,Immigratie.”
,,Nou, dat klopt als een bus. Ik heb 
ook immigratie.”
,,Volgende week valt het kabinet 
en ik doe er alles aan om jullie op 
de gewenste plek te krijgen in de 
nabije toekomst.”
,,En wij steunen jou van harte om 
secretaris-generaal te worden.”
,,Maar Wopke, Mark moet dat nog 
niet hardop uitspreken.”
,,Heb je gelijk aan. Mijn suggestie is 
dat Mark publiekelijk zijn ambitie 
om les te geven in de klas nog-
maals moet benadrukken.”
,,Geniaal Wopke. Laten wij proos-
ten op onze toekomst.”

 a Tom van Kleef woont in Heesch.

Birgit Verstappen
Opinie

G
rote hoeveelheden 
drugsresten in ons 
water, extra kosten 
voor medische hulp 
én politie-inzet.  

Nederland is een land van festi-
vals en daarbinnen is Hilvaren-
beek waarschijnlijk het dichtst 
‘befestivalst’ met drie grote (inter)
nationale festivals op de Beekse 
Bergen. De klachtenregen tijdens 
deze festivals die ook komende 
zomer weer neerstrijken bij de 
Beekse Bergen neemt jaarlijks toe. 
De vraag is: heeft Hilvarenbeek 
als een van de kleinste gemeenten 
in Nederland, wel voldoende ex-
pertise, menskracht en middelen 
om alle negatieve neveneffecten 
in goede banen te leiden?

Samenwerking en afstemming 
tussen de verschillende gemeen-
ten is noodzakelijk. De provincie 
Noord-Brabant zou hier een  
regierol mogen nemen.

Een festival als Awakenings 
(het harder styles festival) trekt 10 
procent van de bezoekers uit de 
directe omgeving, Decibel Out-
door (the loudest city on earth) 25 
procent. Terwijl festivalliefheb-
bers hun hartje ophalen in Hilva-
renbeek, gaat het leefklimaat van 
veel burgers in de omgeving ach-
teruit. Bewoners uit Hilvaren-
beek, Tilburg en omringende dor-
pen worden opgezadeld met de 
negatieve neveneffecten. In hoe-
verre is dat te rechtvaardigen? De 
noodzakelijke dialoog met ver-
ontruste burgers uit de wijde om-
geving overstijgt de capaciteit van 
een kleine gemeente als Hilvaren-
beek. Toch is dat wat nodig is.

Speciale klachtenlijn
Burgers beginnen zich te roeren 
en dat wil wat zeggen voor de ge-
moedelijke Brabander. Het aantal 
klachten neemt jaarlijks toe. In 

2023 tijdens Awakenings was er 
een toename van zo’n 25 procent 
ten opzichte van 2022. De tech-
niek legde het opnieuw af tegen 
wind en warmte, die droegen het 
geluid tot ver buiten het festival-
terrein en de gemeentegrens van 
Hilvarenbeek.

Afgelopen zomer hadden drie 
van de festivals op de Beekse Ber-
gen een speciale klachtenlijn. 
Mensen werden opgeroepen te 
bellen. Sommigen belden meer-
dere keren, want de afgesproken 
actie bleef uit. Misschien omdat 
het gemeten geluidsniveau bin-
nen de wettelijke norm bleef. Dat 
roept echter vragen op over die 

norm. Voor de burgers die onge-
vraagd en ongewild opgescheept 
worden met geluidsoverlast en 
elk jaar, of ze willen of niet,  
dagenlang brutaal gehinderd wor-
den, staat de volumeknop ge-
woonweg te ver open.

Onder de noemer ‘Mag het  
geluid wat zachter aub’ is sinds 
een paar maanden een groepje 
mensen in Hilvarenbeek actief, 
dat bezig is de maatschappelijke 
discussie aan te wakkeren over de 
grote (inter)nationale festivals die 
de meeste overlast geven. Onder 
hen zijn sommigen al zo ver dat 
ze tijdens deze festivals elders on-
derdak zoeken. Ze nemen de kos-
ten die ze daarbij moeten maken 
maar voor lief. Anderen willen 
wel weg, maar kunnen het zich  
financieel of door andere ver-
plichtingen niet veroorloven. 

Afterparties
De vergunningen die Hilvaren-
beek verleent zijn bijzonder ruim 
vergeleken met de rest van Neder-
land, drie dagen lang van ’s mor-
gens tot ’s avonds een onafgebro-

ken harde beat, daarna volgen de 
afterparties. ‘Oplossingen’ als per 
festival 600 vrijkaartjes uitdelen 
aan ‘omwonenden’ of een plan 
maken om een deel van de winst 
ten goede te laten komen aan de 
lokale gemeenschap van Hilva-
renbeek, voelen als ‘omkopen’ en 
helpen de burgers die door de ge-
luidsoverlast veel stress ervaren 
niet verder. Dit soort knullige, op 
de eigen gemeente gerichte op-
lossingen maken de vraag des te 
dringender: wordt het geen tijd 
voor samenwerking met de om-
ringende gemeenten?

Er staan immers veel vragen 
open.

– Hoe gaat Hilvarenbeek de 
noodzakelijke dialoog vormgeven 
met de burgers uit eigen ge-
meente én uit Tilburg en om-
ringde dorpen die afgelopen zo-
mer klachten indienden? 

– Wat zijn de effecten op ge-
zondheid en welzijn door slape-
loze nachten en stress vanwege 
geluidsoverlast en trilling? 

– Wat voor effect hebben de fes-
tivals op de wilde dieren in het 

l 
Het is belangrijk visie  
te ontwikkelen met 
betrekking tot de 
‘festivalisering’ van 
Brabant

De ongebreidelde 
groei van festivals 
is ongewenst. 
Zelfs bij de 
toenemende 
stroom kleine 
festivals rijst de 
vraag: wanneer is 
er een grens 
bereikt? Voor de 
burgers in en om 
Hilvarenbeek 
staat de volume-
knop gewoonweg 
te ver open.

ILLU
S

T
R

A
T

IE
S

 M
A

R
K

 R
E

IJN
TJE

N
S

dinsdag 23 januari 2024 11GO OPINIE

Worden festivals een       maatje te groot? 

 g Festival Deci-
bel Outdoor in 
Hilvarenbeek, 
2018.  
FOTO  MARC BOLSIUS

wildpark? Denk daarbij aan die-
ren als leeuwen, olifanten en an-
tilopen die over een gehoorsys-
teem beschikken dat gevoelig is 
voor laagfrequent en infrasoon 
geluid. 

– Wat zijn de schadelijke effec-
ten van geluid, trilling, licht en 
stikstof op de natuur in en om het 
wildpark? Een quickscan die  
focust op het parkeer- en kam-
peerterrein tijdens festivals op de 
Beekse Bergen is volstrekt onvol-
doende. 

– Is de enorme stikstofuitstoot 
van deze festivals nog wel maat-
schappelijk verantwoord? 

– Moet de ruimte die aan de 
Beekse Bergen is vergund niet 
opnieuw worden bekeken? 

– En tot slot: hoe hoog mogen 
de maatschappelijke kosten oplo-
pen? Het waterschap wijst ver-
ontrust op het feit dat tijdens de 
festivals op de Beekse Bergen 
grote hoeveelheden drugsresten 
in het water terechtkomen, wat 
slecht is voor vissen en planten 
maar ook voor onze portemon-
nee. De hoge zuiveringskosten 

komen nu op de belastingbetaler 
neer. Ook de gehoorschade die 
mensen oplopen door het harde 
geluidsniveau op sommige festi-
vals brengt, naast veel persoonlijk 
leed, hoge maatschappelijke kos-
ten met zich mee. Of denk aan de 
Spoed Eisende Hulp in Tilburg 
die extra zorgpersoneel moet in-
zetten tijdens festivaldagen of 
aan het beroep dat wordt gedaan 
op de politie. Afgelopen festival-
seizoen waren er drie doden te 
betreuren en klonk de roep om 
handhaving richting drugsdea-
lers te intensiveren. Dat kost alle-
maal geld dat we met zijn allen 
moeten ophoesten.

Karnaval Festival
Festivals kunnen verbinden,  
plezier geven en de geluidsover-
last en ander ongemak neemt  
menigeen graag voor lief als die 
beperkt blijft tot een aantal dagen 
per jaar. De realiteit in Tilburg en 
omgeving is echter een festival-
storm vol kleine en grote meer-
daagse festivals. Ieder jaar komen 
er nieuwe festivals bij en elke  

gemeente trekt zijn eigen plan, 
met gevolgen ook voor aangren-
zende gemeenten. Neem de men-
sen uit Moergestel of het Trappis-
tenklooster in Berkel-Enschot. Zij 
hebben én last van de festivals op 
de Beekse Bergen, én last van  
Karnaval Festival (‘hét hardste 
karnavalsfeest!’) in de eigen ge-
meente. De ongebreidelde groei 
van festivals is ongewenst, zelfs 
bij de toenemende stroom kleine 
festivals rijst de vraag: wanneer is 
er een grens bereikt?

Het is belangrijk visie en beleid 
te ontwikkelen met betrekking 
tot de ‘festivalisering’ van Bra-
bant en tot die tijd geen vergun-
ning meer te verlenen aan grote 
festivals. Gemeenten moeten 
gaan samenwerken. Een kleine 
gemeente als Hilvarenbeek wordt 
duidelijk overvraagd. De provin-
cie heeft hier een belangrijke  
regierol te vervullen.

 a Birgit Verstappen uit Hilvaren-
beek maakt deel uit van de kern-
groep van ‘Mag het geluid wat 
zachter aub’.

LEZERSBRIEVEN

Koning belasting laten 
betalen? Hebben we 
niets beters te doen? 
je kunt er niet omheen: hele  
radioprogramma’s worden er 
aan gewijd en ook de kranten la-
ten zich niet onbetuigd. de ko-
ning moet inkomstenbelasting 
betalen [Bd 17 januari; ‘de vraag 
ligt op tafel: wat is een gepast 
inkomen?’]. Zijn jaarinkomen be-
draagt naar ik begrijp ongeveer 
1,1 miljoen euro. Een beetje bank-
ceo komt daar nog niet zijn bed 
voor uit, maar dat terzijde. Hoe 
gaat die belasting dan? Een mo-
gelijkheid is dat het huidige inko-
men wordt gebruteerd. Het inko-
men wordt dan iets van 2,2 mil-
joen euro. dat wordt door de be-
lastingbetaler opgebracht. Van 
dat bedrag betaalt de koning 
dan iets van 1,1 miljoen belasting. 
Zijn netto-inkomen blijft dan ge-
lijk, evenals de lasten voor de 
belastingbetaler. die moet im-
mers eerst 1,1 miljoen extra aan 
de koning betalen en krijgt dat 
bedrag ook weer terug. Er is dan 
dus niets gebeurd. Onder meer 
d66 wil niet dat er gebruteerd 
wordt. dat betekent dat de ko-
ning van zijn inkomen van 1,1 mil-
joen ongeveer 500.000 euro in-
komstenbelasting moet afdra-
gen. als d66 c.s. hun zin krijgen 
levert dat de staatskas dus een 
voordeel van 500.000 euro. Op 
een rijksbegroting van ongeveer 
350.000.000.000 euro! 
500.000 euro is 0,0014 promille 
daarvan. jongens en meisjes 
van de politiek, maar ook die van 
de media: hebben jullie nu echt 
niets beters te doen?
Mr. H. Mars  
Gemonde

De weg van het recht
Frank Vergeer krijgt een hele 
pagina om te vertellen dat het 
verkeerd is van Zuid-afrika om 
een rechtszaak te beginnen te-
gen de israëlische staat [Bd 22 
januari; ‘genocide door israël? 
absurd!’]. Een rechtszaak is veel 
beter dan geweld! ik lees dat 
abbas ook de weg van het recht 
had gekozen. dat is toch veel 
beter dan al dat gruwelijke ge-
weld en afbraak van een oorlog! 
Voor mij is het onbegrijpelijk dat 
een volk dat de holocaust heeft 
meegemaakt al 75 jaar een  
ander volk zo ontzettend kan 
sarren. Huizen en grond afpak-
ken, oogst vernielen, werk on-
mogelijk maken en wat al niet 
meer. abbas heeft dat gesar niet 
kunnen stoppen; de regering 
heeft niet willen luisteren naar 
de noden van dat andere volk en 
dan is het een keer genoeg.  
Helaas blijkt dat nu op een ver-
schrikkelijke manier! 
Marijke Blesgraaf  
Oisterwijk

Waarom Heerlen?
Op maandag 15 januari, een pa-
ginagroot stuk in de krant over 
Heerlen, een middelgrote stad in 
het zuiden van Limburg, hier on-
geveer 130 km vandaan. Het 

gaat er dan over hoe ‘depri’ deze 
stad is en hoe dat komt en hoe 
de inwoners daarop reageren. ik 
vermoed dat het artikel ge-
plaatst had moeten worden in 
De Limburger of het Limburgs 
Dagblad want.... wat moeten wij 
hier in ’s-Hertogenbosch en om-
streken met zo’n artikel, vroeg ik 
mij af. Hebben ze bij het BD dan 
niets te schrijven over plaatsen 
in onze regio en zaten ze om ko-
pij verlegen? dan maar iets over 
Zuid-Limburg?
F. Stelt  
Vlijmen 

Van drup in de regen
roken wordt door de overheid 
sterk ontmoedigd, steeds moei-
lijker gemaakt en erg duur. de 
reden is dat roken ongezond is. 
ik vraag me echter steeds meer 
af of door dat overheidsbeleid 
niet veel rokers hun toevlucht 
zoeken in drugs en lachgas. 
Vaak zijn die goedkoper maar 
evenmin goed voor de gezond-
heid. je komt zo niet van de re-
gen in de drup, maar van de 
drup in de regen, lijkt het wel. Of 
zie ik dat verkeerd? ik ben overi-
gens helemaal geen roker.
L. Fransen  
Nuland

Snoetje(s)
Wat was het fijn om te lezen dat 
het gelukkig goed komt met de 
hond snoetje [Bd 17 januari; 
‘Pensionrekening betaald: 
snoetje is schuldenvrij’]. die zat 
al 7 maanden in een pension en 
werd maar niet opgehaald door 
zijn baasje. daarbij een hartver-
scheurende foto! Helaas zijn er 
veel van deze snoetjes, huisdie-
ren die niet goed verzorgd (kun-
nen) worden, en waar zo’n 
beestje dan de dupe van wordt. 
Maar deze trouwe viervoeters 
hebben toch echt wel eten, 
ruimte, aandacht en niet te ver-
geten beweging nodig. je maakt 
een hond zo gelukkig met een 
stevige wandeling! als dat alle-
maal niet gaat lukken, begrijpe-
lijk, maar begin er dan alstublieft 
niet aan. dat zou hond en baasje 
een hoop ellende besparen.
Yvonne de Brouwer  
Middelbeers

 e Koning Willem-Alexander 
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l Ieder jaar komen er nieuwe festivals bij en 
elke gemeente trekt zijn eigen plan  
Birgit Verstappen uit Hilvarenbeek wil dat provincie regie neemt om 
gemeenten te laten samenwerken met betrekking tot festivals


